

LKO-bestyrelsesmøde 20. juni 2024. Den Gule Stald 19.00 – 21.00

Referat

Afbud: Anna og Stina

Dagsorden (ændret ift oprindelig dagsorden, da Thomas skulle gå kl. 19:45)

1. Dagsorden og referat
2. Fremtiden for den Gule Stald
3. Økonomi
4. Genovervejelse vedr. deltagelse i Folkemøde Møn
5. Evaluering af politisk dialogmøde 23. maj
6. Skal lokalforum have en næstformand?
7. Nyt fra det politiske
8. Beredskabsplan for LKO-området
9. Vindmøller i Koster
10. Hvordan bliver LKO mere synlig
11. Efterspørgsel efter en pjece om Kalvehave
12. Korte orienteringspunkter
13. Næste møde

Ad 1: Dagsorden og referat

Intet at bemærke

Ad 2: Fremtiden for Den Gule Stald

Thomas orienterede om FDGS's (foreningen Den Gule Stald) arbejdsgruppe, som havde møde med Ole Hampenberg om staldens fremtid. Der søges midler fra VK's strategiske udviklingspulje til det videre arbejde med vores projekt for stalden og badestranden. Arbejdsgruppen har drøftet regelgrundlag/vedtægter, hvis foreningen skal overtage stalden som en selvejende institution, hvilket er en nærliggende løsning, men alt afventer kommunalbestyrelsens behandling af punktet om faciliteter.

Ligeledes har en arbejdsgruppe bestående af forpersoner for havbadeforeningen, cafeen, FDGS, og LKO har haft møde med Torben Folke, som gerne vil støtte os mht. fremtiden for stalden. Torben Folke går ind for at bevare både egnshuset og vil prøve at få skaffet mere tid til sagsbehandling.

LKO har aftalt et møde med folk fra FDGS og Viemose Egnshus for i fællesskab at lægge en strategi i forhandlinger med kommunen.

Debat: Kasketterne blandes nem sammen og vi kan glemme, hvem vi repræsenterer i en given sag: Det er ikke LKO men foreningen Den Gule Stald, der søger om det store renoveringsprojekt. Og det er FDGS, der har nedsat en arbejdsgruppe. LKO faciliterer et møde med repræsentanter for hhv. Den Gule Stald og for Viemose Egnshus. Vi skal have klarhed over, hvem er egentlig repræsentant for hvilken forening i FDGS.

Ad 3: Økonomi

På kontoen står aktuelt kr. 14.958, 06.

Ad 4: Genovervejelse af spørgsmål om deltagelse i Folkemøde Møn

Vi står fast på beslutningen om ikke at deltage i år. Helle skriver til Stege Lokalforum om dette.

Ad 5: Evaluering af politisk dialogmøde 23. maj v/Dorthe

Fremmødet kunne være bedre, men mødet forløb rigtig godt, og det kan meget vel blive en tradition med et årligt dialogmøde fælles for alle lokalfora.

Ad 6: Skal lokalforum have en næstformand – og om vedtægter

I anledning af et afslag på en ansøgning om midler til shelters har Flemming har studeret vores vedtægter. Vi bør have en passus om, hvad der skal ske med midlerne, hvis foreningen opløses. Flemming kommer med et oplæg til vedtægtsændringer på næste LKO-møde og ved samme lejlighed behandler vi forslaget om evt. næstformand.

Ad 7: Nyt fra det politiske (info fra hver af os, der følger et stående udvalg)

Flemming orienterede om følgende:

- Uklarheder i materialet til udvalg og kommunalbestyrelse ifm sagen om kommunens faciliteter/ Viemose og Stalden.
- Kommunalbestyrelsen har besluttet at nedlægge rensningsanlægget i Gl. Kalvehave og føre vandet til Petersværft.
- Økonomiudvalget og kommunalbestyrelsen har besluttet at renovere 21 huse på Hjortsøgårdsvej. Vi burde have været orienteret i LKO.
- Havnerenoveringspuljen 2,5 mio. I 24 skal der for 350.000 laves lovliggørelse af kloakforhold på havnen og legeplads + oprensning.
- Energipark: Planprocessen går i gang i 2026

Lene overtager opgaven med at følge kultur- og fritidsudvalget. Helle følger fremover havneudvalg.

Ad 8: Beredskabsplan for LKO-området.

På det politiske dialogmøde efterlyste en borger en beredskabsplan for området. Helle følger op på dette. Taler med Susan om, hvorvidt den skal i rådet for folkeoplysning og frivillighed. Klima og Miljø/Anders Andersen skal også kontaktes.

Ad 9: Vindmøller i Koster.

Et gammelt forslag er fremme igen. Jf. Klima og Teknikudvalgets dagsorden 4/6. <https://dagsordner.vordingborg.dk/vis?Dagsorden-Klima--og-Teknikudvalget-d.04-06-2024-kl.17.30&id=c3a986d6-d9cf-489a-9c84-c22b6686bcc7>

LKO går ikke nærmere ind i sagen, da det er uden for vores område.

Ad 10: Hvordan bliver LKO mere synlig

På forrige møde efterlyste Stina en debat om, hvordan LKO bliver mere synlige. Punktet udsættes pga. afbud fra Stina.

Ad 11: Efterspørgsel efter en pjece om Kalvehave

Der findes allerede materiale og i øvrigt er det digitale mere relevant. Vi skal have lavet en enkelt side til udhængsskabe. Her gøres opmærksom på relevante hjemmesider mv.

Ad 12: Korte orienteringspunkter

- a. Kalvehavefilmen er på vej.
- b. Der er sendt høringsvar på analysen af bygninger og faciliteter på kultur- og fritidsområdet
- c. Om årets landsby v/Dorthe
- d. Henvendelse fra Præstø Fjord. Helle følger op
- e. Udhængsskabet ved købmanden. Vi skal huske at bruge det
- f. Om meget ubehagelige kommentarer i et FB-opslag. Orientering. Vi gør ikke mere.

Ad 13: Næste møde 15/8